
ProtokOl nr 24/09

z posiedzenia Komisji Gospodarki i Budietu

odbytego w dniu 23 marca 2009 r.

\V XXIV posiedzeniu Komisji na 5 czlonkOw bralo udzial 5 czlonkOw komisji, co stanowi

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Komisji Przewodniczyl Pan Andrzej Krzywicki.

(Lists obecnok4 stanowi zalgeznik nr 1 do niniejszego protokolu).

\V komisji uczestniczyli: Burmistrz Miroslawca — Pani	 ElZbieta Rebecka —Sabak,

Przewodniczaca Rady Miejskiej — Pani Janina Borowiec, Sekrctarz Gminy — Pani Jadwiga

Kamitiska, Skarbnik Grainy — Pani Halina Glifiska, Dyrektor ZS w Miroslawcu — Pan

Andrzej Sudnikowicz, Prezes Zwkzku ZNP — Pani Alicja Malinowska, Pani Barbara Stakue,

Dyrektor ZECWIK — Pan Roman Stefaniak. Inspektor ds. mieszkaniowych — Pani Malgorzata

Kowalska, Inspektor ds. Ochrony Srodowiska — Pan Aleksandcr Matusiak.

(Lists ohecnaei gos'ci stanowi zalacznik nr 2 do niniejszego protokolu).

PorzlIdek posiedzenia: 

Otwarcie 24 posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud2etu.

Stwierdzenie quorum i przyjecie porzadku obrad.

Zatwierdzenie protokolu z poprzedniego posiedzenia.

Analiza wzrostu wynagrodzen nauczycieli w gwietle nowelizacji Karty Nauczyciela

i skutki finansowe dla budZetu Gminy i Miasta Miroslawiec.

- dyskusja nad projektem uchwaly w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli

Gospodarka mieszkaniowa Gminy i Miasta Miroslawiec

Dyskusja z udzialem Inspektora ds. Ochrony Srodowiska na temat korzystania

przez wspOlnoty mieszkaniowe z nieruchomoki bedacej wlasno§cig Gminy



Pozostali radni nie wnieSli zadnych innych uwag i propozycji do przedstawionego porzadku

obrad. Przewodniczacy przystapil do glosowania nad przyjeciem porzadku obrad po

zmianach.

Glosowanie:

Za — 5,	 Przeciw -0,	 Wstrzymalo sic -0

Komisja Gospodarki i Budzetu w glosowaniu jawnym, jednogloSnie przyjcli porzgdek obrad

po zmianach.

Porzadek obrad komisji po zmianach: 

Otwarcic XXIV posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud2etu.

Stwierdzenie quorum i przyjecie porzadku obrad.

Analiza wzrostu wynagrodzen nauczycieli w §wietle nowelizacji Karty Nauczyciela

i skutki finansowe dla Budzetu Gminy i Miasta Miroslawiec.

- dyskusja nad projektem uchwaly w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli

Gospodarka mieszkaniowa Gminy i Miasta Miroslawiec

1)yskusja z udzialcm Inspcktora ds. Ochrony Srodowiska na temat korzystania

przez wspOlnoty mieszkaniowe z nieruchomoSci bcdgcej wlasno§cia Gminy

- wyra2enie opinii w tej sprawie.

OmOwienie projektOvv uchwal:

W sprawie zmian w budzecie Gminy i Miasta Miroslawiec na 2009 rok,

W sprawie zwickszenia kapitalu zakladovvego Zakladu Energetyki Ciepinej

WodociagOw i Kanalizacji spOlki z o. o. w Miroslawcu.

W sprawie udzielenia pomocy powiatowi waleckiemu na realizacje zadania wiasnego

Powiatu tj. wspicrania osOb niepelnosprakvnych.

W sprawie wyraZenia zgody na porcczenie przez Gminy Miroslawiec po4czki

Zacia$2anej przez Zakiad Energetyki Ciepinej WodociagOw i Kanalizacji spOlkg

Z o. o. w Miroslawcu,

W sprawie powolania Komisji Inwentaryzacyjnej,

\V sprawie uchwalenie Miejsko-Gminnego Programu Przcciwdzialania Narkomanii

Dla Gminy Miroslawiec na lata 2009 — 2010.

W sprawie uchwalenia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania



regulaminu, lecz zrozumialy, iz Gmina ma tez inne zobowiqzania finansowe. Dwukrotny

wzrost wynagrodzen od 5% zostal spelniony.

Pani Alicja Malinowska wlqczajqc sic do rozmowy poinformowala, iz Gmina Walcz, oraz

Miasto Walcz majq juz zapisy w regulaminie dotyczqce nauczyciela kontraktowego od 3 lat.

Propozycja ZwiqzkOw Zawodowych nie pociqga za sobq bardzo wysokich sktakOw

linansowych dla bud2etu Gminy Miroslawiec. Dodala, iz Zwiqzki Zawodowe Nauczycieli w

Miroslawcu majq na uwadze realne mo2liwoki finansowe Gminy.

Dyrektor ZS w Miroslawcu poinformowal, iz ustawa z dnia 21 listopada 2008 roku o zmianie

Karty Nauczyciela wprowadza zapisy nakazujqce Gminq sporzqdzania spravvozdan o tym jak

realizowane sq zalo2enia Karty Nauczyciela dotyczqce wynagradzania nauczycieli.

Pani Malinowska dodala, iz do 7 stycznia ka2dego roku trzeba bedzie wysyia6 takie

sprawozdania do RIO czy wynagrodzenia wyplacane sa nale2ycie.

Rainy Marek Madajewski zwrOcil sic z zapytaniem. czy do kwoty 326, 405 zl wliczona

zostala tak2e kwota 2216 zl.?

Pan Andrzej Sudnikowicz odpowiadajqc na zadanc pytanie poinformowal. iz kwota 2216 zl

jest kwota dodatkowq do kwoty 326, 405 zl..

Radny Boleslaw Romaniuk zadal pytanie, dlaczego rzqd zmniejszyl subwencje o gwiatowq dla

Gmin, a przyznal nauczycielom podwy2ki?

Dyrektor ZS Miroslawcu poinformowal, iz nie wie dlaczego taka sytuacja zaistniala. Rzqd

podwyzki przyznal nauczycielom, natomiast subweneje przyznaje Gminie.

Przewodniczqcy Komisji Pan Andrzej Krzywicki zadal pytanie odnonie liczby dzieci

uczeszczajqcych do szkoly. Czy liczba to zmniejsza sic, czy tez mote zwicksza sic co rok?

Pan Sudnikowicz poinlbrinowal, j2 liczba dzieci z roku na rok systematycznie zmniejsza sic.

Pan Dyrektor przypuszcza, i2 za 3 lata powstanq tylko 2 oddzialy klas I, a nie jak to jest do tej

pory 3 oddzialy.

Przewodniczqcy komisji dodal, l2 subwencji z roku na rok jest coraz mniej, natomiast koszty

sq takie same, alb() i wieksze.

Radny Zenon Gebarowski zwrOcil sic z zapytaniem do Przewodniczqeej Rady, czy w zwiqzku

z rozdzialem 9 pkt 12, gdzie istnieje zapis mOwiqcy, iz zmian w regulaminie dokonuje Rada

Miejska po uzgodnieniu z wlakiwy ► i organizacjami zwiqzkowymi bylo podpisane jakie§

porozumienie?

Przewodniczqca Rady Miejskiej Pani .Janina Borowiec poinformowala, iz skontaktuje sic w

tej sprawie z Pania Katarzynq Fajger.



Komisja Gospodarki i BudZen' w glosowaniu jawnym, w obecnoki 5 czlonkOw, 3 glosami

za, 1 glosem przeciwnym i 1 wstrzymujqcym sic przyjcla projekt uchwaly nr 225 w sprawie

regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2009 rok.

Projekt uchwaly nr 225 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2009 rok

stanowi zalqcznik nr 4 do niniejszego protokolu.

Ad4.

Gospodarka mieszkaniow a Gminy i Miasta Miroslawiec

Na poczqtku Pani Malgorzata Kovvalska uzupelnila otrzymane przez czionkOw komisji

materialy o zalqczniki nr 13a oraz 17.

Dyrektor ZECWiK poinformowal obecnych na komisji, iz materialy zostaly przygotowane

oparciu o otrzymane pismo z dnia 19 lutego 2009 r. Nastunie przystqpil do omawiania

zalqcznika nr 4 dotyczqcego zestawienia zalegloki w latach 2006 — 2008. Poinformowal, iZ

najbardziej zla sytuacja zadluZenia ksztaltuje sic w lokalach zajmowanych od Wojskowej

Agencji Mieszkaniowej. NiektOre kwoty zadluzenia siggajq nawet kilkuset tysiecy zl.

Rainy Zenon Gcbarowski zwrOcil sic z zapytaniem do Dyrektora ZECWiK, od .jakiego czasu

istnieje to zadluZenie rnieszkaticOvv?

Pan Stefaniak odpowiadajqc na zadane pytanie poinformowal, i zadluZenie sicga czasu w

ktOrym powstal ZECWiK. czyli juz od okolo 10 lat.

Pani Sekretarz zadala pytanie odno§nie istniejqcych zalegloki. OtOZ czy to zalegloki dotyczq

mieszkan, ktOre Gmina wynajmuje od WAM-u, czy tez mote dotyczq one bezpo§rednio

mieszkaticOw WAM?

Pani Malgorzata Kowalska poinformowala, iz zadluZenie dotyczy lokali podnajmowanych od

Wojskowej Agencji Mieszkaniowej.

Pan Roman Stefaniak poinformowal, iZ wzglcdem 5 osOb zamieszkujqcych mieszkania

podnajmowane przez Gmine od WAM prowadzone sa postcpowania upominawcze w celu

§ciqgniecia naleZnoki.

Skarbnik Gminy zwrOcila uwage, na wzrost zalegloki. ktOre hardzo szybka rosnq. Na koniec

2008 roku w stosunku do roku 2007 bvl to wzrost o 23% zadluZenia. ZwrOcila take uwagc

na ilosc pozwOw w sprawie egzekucji naleZnoki czynszowych w latach 2006 — 2008 r.

W roku 2006 bylo to 8 pozwOw wystawionych na kwoty 30.572.67 zi, w roku 2007 zostalo

wystawionych 15 pozwOw na kwoty 55, 645.34 zh oraz 9 pozwOw wystawionych w roku



przekroczenia wydatkOw. Poinformowal, i2 co do remontOw i budowy, ktOre sic juZ

zakonczyly nie zostaly przekroczone zaplanowane wydatki.

Przewodniczqcy komisji zwrOcil sic z zapytaniem jaki jest % udzial Gminy w remontach.

Pani Malgorzata Kowalska poinformowala, iz za rok 2008 byla to kwota 243878.97 zi,

natomiast srodki wspOlnoty wynosily 124541,96 zl.

Dyrektor ZECWiK dodal, iz remonty dzielone sq proporcjonalnie do udzialu mieszkaricOw.

Wydatki rOwnieZ dzielone sq w ten sam sposOb.

Radny Andrzej Krzywicki zwrOcil sic z zapytaniem, ile mieszkati znajdujqcych sic we

wspOlnocie poloZonej przy ul. WolnoSci 14 naleZy do Gminy, a ile mieszkati jest prywatnych?

Pani Kowalska odpowiadajqc na zadane pytanie poinibrmowala, i2 wszystkie mieszkania

znajdtriqce sic w tej wspOlnocie naleZq do Grainy. Nikt z mieszkajacych tarn osOb nie wykupil

tych lokali.

Przewodniczqca Rady Miejskiej Pani Janina Borowiec zadala pytanie dotyczqce skiadek na

fundusze remontowe. Jezeli wlakiciele mieszkan placq na fundusz remontowy kwote 2.20 za

m2, to ile placq na ten fundusz wlaSciciele lokali gminnych?

Pan Roman Stefaniak poinformowal, iZ zgodnie z uchwalq rOZnica pokrywana jest z budZetu

(iiniinv.

Pani Burmistrz dodala, iz ludzie majacy lokale gminne, nie majq zadnej motywacji wykupu

swoich mieszkan skoro placq mnicj i jeszcze Gmina za nich doplaca.

Pani Jadwiga Kaminska Sekretarz Gminy i Miasta Miroslawiec poinformowala, j 2 jej uwagc

zwrOcila bardzo slaba windykacja zalegloki. Mozna zaproponowae mieszkancom

zale2Akcych z czynszami, iZ jesli przez 24 miesiqce 1)04 placie systematycznie czynsz, to po

tym okresie ich zalegloki zostanq umorzone do 50%. Drugq sprawq, ktOrq chciala poruszye

jest sprawa dotyczqca stawki czynszOw. Gmina bowiem ustalila stawke czynszu na poziomie

1 7- 18% ponoszonych kosztOw.

Pan Stefaniak poinformowal wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji, i2 sq pewne

rodziny, ktOre nie placq czynszu juZ od hardzo wielu lat. Sciqgalnok czynszOw od tych

rocizin jest na hardzo niskim poziomie.

Radny Zenon Gebarowski wlaczajqc sic do rozmowy, iZ byla propozycja zakupu mieszkati

socjalnych, ktOre byly by pewnym „straszakiem" dla ludzi, ktOrzy nie placa czynszOw. Dlug z

roku na rok roSnie. Pojawiajq sic tylko nicliczne przypadki. kiedy ludzie zaczynajq splacae

swoj (Hug. Je§li kto g jest zaradny, a nagle pojawiajq sic na jego drodze Zyciowej pewne

klopoty, to trzeba mu pomOc. Natomiast jesli kto§ przez cab/ czas nic sohie nie robi z

rosnqcych coraz hardzie dlugOw, to trzeba zrobie porzqdek z takq osobq. ZwrOcil sic z



Radny Zenon Gcbarowski zwrOcil sic z zapytaniem jaki % lokali komunalnych wystcpuje we

wspOlnotach?

Pani Malgorzata Kowalska odpovviadajqc na zadane pytanie poinformowala, iz na 39

wspOlnot liczba lokali prywatnych wynosi 164, natomiast lokale gminne wynoszq 87 lokali.

Stosunek ten wynosi 2:1. Dodala, iZ wspOlnoty dq .24 do tego, aby we wspOlnotach znajdowal

sig przynajmniej 1 lokal gminny, poniewaZ wspOlnotom oplaca sic zarzqdzanie budynkiem

przez ZECWiK.

Radny Zenon Gebarowski zloZyl wniosek o urealnienie uchwaly nr XXX/180/2008 z

pa-idziernika 2008 r. aby odniek czynsze w lokalach gminnych do stawki czynszu w lokalach

prywatnych, aby to zmotywowalo wlascicieli lokali gminnych do wykupu swoich lokali.

Pani Burmistrz poinformowala, iZ do mieszkaniOwki dokiadane jest z budZetu Gminy kwota

owak	 w wysokoki 600 ty g, zl. Je§li by ograniczye pewne koszty, to jest szansa na zaoszczcdzenie

pewnej sumy pieniedzy. Mona by za zaoszczgdzone pieniqdze zakupiC kontenery

mieszkalne, ktOre pelnily by funkcje „ straszakOw".

Pani Malgorzata Kowalska stwierdzila, iz ZECWiK jest za takim wnioskiem.

Pani Skarhnik na zakoficzenie omawianego punktu. stwierdzila. iz sq pewne moZliwoSci na

zrealizowanie w/w inwestycji, nie szukajqc przy tyro innych 2rOdel oszczednoki.

Przewodniczqcy komisji podzickowal bardzo scrdecznie Pani Malgorzacie Kowalskiej, oraz

Dyrektorovvi ZECWiK za przybycie na posiedzenie komisji, a nastcpnie w zwiqzku z brakicm

dalszych pytari do przedstawionego sprawozdania przystqpit do glosowania nad jego

przyjeciem.

Closowanie:

Za -4,	 Przeciw -1,	 Wstrzymalo sic -1

Komisja Gospodarki i BudZetu w glosowaniu .jawnym, w obccnoki 5 czionkOw komisji. 4

glosami za, brakiem przeciwnych i 1 wstrzymujqcym sic przyjcia sprawozdanie ZECWiK w

sprawie gospodarki mieszkaniowej Gminy i Miasta Miroslawiec.

Sprawozdanie dotyczqce gospodarki mieszkaniowej stanowi zalqcznik nr 5 do protokolu.

Ad.6

OmOwienie projektOw uchvval.



Komisja Gospodarki i Bud2etu w glosowaniu jawnym, w obecno§ci 5 czionkOw, jednogloSnie

przyjcla projekt uchwaly nr 226 w sprawie zmian w bud2ecie Gminy i Miasta Miroslawiec na

2009 rok.

Projekt uchwaly nr 226 w sprawie zmian w budZecie Gminy i Miasta Miroslawiec na 2009

rok stanowi zallicznik nr 6 do protokolu.

Kolejnym projektcm	 uchwaly	 by! projekt nr 224 w sprawie powolania Komisji

Inwentaryzacyjnej.

Komisja dowiedziala sic, i2 chodzi tutaj o wprowadzenie zmiany w przewodniczqcym

komisji, poniewa.Z w poprzednicj uchwale przewodniczqcym komisji by! radny poprzedniej

kadencji. Komisja jest niezbedna do przejecia na mienie komunalne nieruchomoki, o ktOre

(imina wystcpuje w drodze tzw. Komunalizacji do Wojewody.

W zwiqzku z brakiem pytan do omawianego projektu uchwaly Przewodniczqcy przystqpil do

glosowania.

Closowanie:

Za -5,	 Przeciw -0,	 Wstrzymaio sic -0

Komisja Gospodarki i Buci2etu w glosowaniu jawnym. w obecnoki 5 czlonkOw, jednoglo§nie

przyjela projekt uchwaly nr 224 w sprawie powolania Komisji Inwentaryzacyjnej.

Projekt uchwaly nr 224 w sprawie powolania Komisji Inwentaryzacyjnej stanowi zaillcznik

nr 7 do protokolu.

Nastepnie komisja zajcla sic omawianiem projektu uchwaly nr 228 zwiqzanego z udzieleniem

pomocy powiatowi waleckiemu na realizacje zadnia wlasnego powiatu tj, wspierania osOb

niepelnosprawnych.	 Pomoc to ma dotyczy tylko i wylqcznie realizacji zadania

wykonywanego na terenic Gminy i Miasta Miroslawiec. Chodzi o przekazanie kwoty w

wysokoSci 11 tr;. . zl dla stowarzyszenia Jutrzenka poprzez Starostwo Powiatowe w Walczu.

W zwiq-zku z brakiem pytan do omawianego projektu uchwaly Przewodniczqcy przystqpil do

glosowania.



Pani Sekretarz wyja§nila komisji, i2 przedlozony projekt uchwaly, a w szczegOlnoki

zalacznik nr 1 do projektu nie zawiera kompletnej wyceny, brakuje bowiem wyceny

rzeczoznawcy. W zalacznika jest podana tylko i wylqcznie wartok ksiegowa tej sieci. W

chwili obecnej rzeczoznawca opracowuje wyceny. Gmina chce bowiem do I kwietnia

przekaza6 ZECWiK-owi aport w postaci sieci kanalizacyjnej i wodocig,gowej. Jesli Gmina

przekaZe sieá po 1 kwietnia b.r. to bedzie musiala zaplacie 22% VAT-u.

W dalszych slowach Pani Sekretarz poinformowala, i2 Gmina w dalszym ciagu bedzie

wlakicielem spOlki ZECWiK, ale skoro spOlka zarzgdza tym mieniem. to dobrze by bylo

gdyby mogla zarzadza6 calokia. Z chwila przekazania majqtek ten zostanie zapisany w

ksiegach spOlki. Pani Jadwiga Kaminska dodala, i2 chodzi o przeanalizowanie i celowoki

przekazania majatku spOlki.

Radny Zdzislaw Goclowski poinformowal, iZ spOlka musi uclokunientowa6 swojq wartok,

aby Ink zaciagnae kredyt.

Pani Sekretarz poinformowala, 12 majatek spOlki wynosi 66 tyS. zl. Dojdzie do tego jeszcze

wartok sieci wod —kan.

Radny Zenon Gebarowski wlaczajqc sic do rozmowy dodal, i2 do omawianego projektu

uchwaly powinna zostae dokczona lista, ktOra zawiera6 bedzie wyszczegOlniony kapital

spOlki. Tak naprawde nie wiadomo do czego odnosi sic wartok 66 ty§. zl., czy do narzgdzi,

czy samochodOw.

W zwiazku z pewnymi niejasnokiami projekt uchwaly nr 229 w sprawie zwiekszenia

kapitalu zakladowego Zakladu Energetyki Cicpinej WodociagOw i Kanalizacji SpOlki z o. o.

w Miroslawcu zostal rowniez odlozony do czasu sesji.

Projekt uchwaly nr 229 w sprawie zwiekszenia kapitalu zakladowego Zakladu Energetyki

Ciepinej WodociagOw i Kanalizacji SpOlki z o. o. w Miroslawcu stanowi zalqcznik nr 12 do
protokolu.

Ad.6

Dyskusja z udzialem Inspektora ds. Ochrony Srodowiska na temat korzystania

przez wspOlnoty micszkaniowe z nicruchomoSci bcdgcej wlasnoScig Cminy

- wyrahnie opinii w tej sprawie.

Przedstawienie i omOwienie tego punktu zostal poproszony lnspektor ds. Ochrony

Srodowiska pan Aleksander Matusiak.



umovva uzyczenia na okrelony czas, wtedy wspOlnoty bcda mialy czas do namyslu co dalej

poczae. Mona w tej umowie zawrzee, iz przez okres uzyczenia wspOlnota nie ponosi

kosztOw podatku.

Pani Sekretarz poinformowala, i7 kosztOw podatku za grunty wspOlnoty nie ponoszq.

Radny Zeno Gebarowski dodal, j2 sq dwa rozwiazania: uZyczenie na okres okolo 5 lat, oraz

sprzeda2 tych terenOw.

Pan Aleksander Matusiak poinformowal komisjc, iZ Komisja Rewizyjna jest za tym, aby to

tereny sprzedae. Po wysluchaniu opinii wszystkich komisji zostanie zwolane spotkanie z

zarzadeami wspOlnot, aby mogli sic oni wypowiedzieá w w/w sprawie.

W zwiazku z brakietn dalszych pytan do omawianego punktu Przewodniczacy przystapil do

realizacji przedostatniego punktu porzadku obrad.

Ad.7

Zatwierdzenie protokolu z poprzedniego posiedzenia.

Closowanie:

Za -5,	 Przeciw -0,	 Wstrzymalo sic -0

Komisja Gospodarki i BudZetu w glosowaniu jawnym, w obecnoki 5 czionkOw komisji

jednoidognie przyjcla protokOl z poprzedniego posiedzenia komisji.

Ad.9

Zamkniccie obrad komisji.

W zwiazku z wyczerpaniem sic proponowanego porzaciku obrad Przewodniezztcy Andrzej

Krzywicki o godz.12.00 zamknal XXIV posiedzenie Komisji Gospodarki i BudZetu.

Pr oIcolqvuala

L i ch
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Cybu ska

Podpis prowadzacego obrady    
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